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Úvod 
Vážení spoluobčané a chalupáři, 
čas letí jako voda a je tu opět obdo-

bí vánočních svátků a s ním i další číslo 
našeho obecního zpravodaje. V minulém 
čísle jsem děkoval všem redaktorům za 
spolupráci. To jsem bohužel ještě netu-
šil, že paní Hošková již vyčerpala záso-
by nápadů a minulým číslem skončila 
i její okénka. Tím bych jí rád ještě jednou 
velmi poděkoval, protože její příspěvky 
zpravodaj vždy velmi osvěžily. Pokusí-
me se je do budoucna zastoupit a zároveň 

to může být impulzem k celkové změně 
charakteru zpravodaje. Ale to uvidíme 
až s dalšími ročníky. Nyní zpět k aktu-
álnímu vydání. Ačkoliv se blíží zmíněné 
vánoční svátky, poslední měsíce byly 
nejvíce ovlivněny volbami do obecního 
zastupitelstva. I zde se tedy budeme pře-
vážně věnovat záležitostem souvisejícím 
s tímto tématem. Určitě ale nezapomene-
me ani na Vánoce.

Napsal Václav Konečný

Slovo starosty
Vážení občané, chalupáři a přátelé obce,
vzhledem k proběhlým volbám a tako-

vé nevýznamné okolnosti, že jsem se stal 
starostou, bych se Vám všem měl na úvod 
více představit. Takže nejprve malý me-
dailonek o mé osobě:

Narodil jsem se před 44 lety, odmaturo-
val na SPŠ v Šumperku, začal studovat fa-
kultu ekonomicko – správní v Pardubicích 
a současně jsem nastoupil do zaměstnání 
v IT společnosti jako analytik. Po dvou 
letech jsem se rozhodl školu přerušit, ale 
již jsem se k ní nikdy nevrátil. Kdybych 
věděl, že se jednou stanu starostou, tak 
bych své rozhodnutí zřejmě přehodnotil, 
protože zvolený obor by se mi nyní urči-
tě hodil. Zůstal jsem ale u IT a analytika 
informačních systémů dělám až do dneš-
ních dnů. Od narození jsem prvních 32 let 
žil v nedaleké Náměšti na Hané, ale vztah 
k zdejší „horám“, jak se naší lokalitě dole 
na rovině říká, jsem vždy měl. Naše rodi-
na totiž pochází z nedalekého Krakovce, 
odkud můj děd odešel do Náměště. Určitě 
si řada z Vás vzpomene na učitele Karla 
Konečného. Opravdu se nejedná o shodu 
příjmení, ale o strýce přes koleno.

Do Rakové jsme se s tehdejší přítelkyní 
přistěhovali před více jak 13 roky. Za tu 
dobu jsme se stihli vzít a zvětšit populaci 
obce o dva nové občany mužského pohla-
ví. 

Často mě můžete potkat na toulkách po 
našem krásném konickém regionu. A právě 
takové pěší

potulky jsou mým velkým koníčkem. 
Zde musím podotknout, že jsem toho pro-

chodil opravdu hodně po celé naší repub-
lice a pořád považuji naše okolí za jedno 
z nejhezčích.

Mé vlastnosti a osobní charakteristi-
ky určitě nepřísluší soudit mně, ale spíše 
ostatním. Co naopak o sobě můžu říct, 
jsou mé zásady. Mé hlavní moto je: „Nečiň 
druhým, co nechceš, aby oni činili tobě.“ 
Nejsem samozřejmě žádný Mirek Dušín, 
ale cokoliv dělám, snažím se dělat tak, aby 
to nezasáhlo do svobody druhého a ani ni-
komu neublížilo nebo někoho nepoškodilo. 
S tím souvisí i to, že nelžu, vždy se snažím 
jednat čestně a napřímo, bez nějaké falše. 
Kromě toho nejím maso, ale to podle mě na 
funkci starosty nemá vliv.

A jak si představuji vykovávání funkce 
starosty? Prvně je potřeba začít u významu 
zastupitele, který je politicky odpovědný 
Vám - voličům. Znamená to, že bude jednat 
vždy ve prospěch obce a v zájmu jejích ob-
čanů a jejich potřeb. Zastupitelstvo je tedy 
tím, kdo určuje, co se bude v obci budovat 
a konat. Starosta je pak vykonavatelem vůle 
zastupitelstva navenek. Tedy že bude všemi 
legálními prostředky realizovat požadavky 
zastupitelstva, a to i tehdy, kdy s nimi ne-
souhlasí. Současně by měl být starosta i tím 
hlavním hybatelem, který přináší do zastu-
pitelstva návrhy a náměty na rozvoj obce. 
Toto se samozřejmě očekává i od ostatních 
zastupitelů, ale hlavně by to mělo přijít od 
starosty. A odkud se velká část těchto návr-
hů a námětů bere? Podle mě by měla pochá-
zet právě od občanů. Starosta by měl naslou-
chat občanům, jejich problémům a steskům.

Přesně tak bych si přál, abychom tu zača-
li fungovat. Jakékoliv náměty i kritika jsou 
vítány. Kritiku chápu ne jako stížnost, ale 
jako návrh ke zlepšení. Chtěl bych, abyste 
se nebáli přijít a říct svůj názor a zapoji-
li se tím do směřování obce. Je to prostor 
nás všech, všichni v něm žijeme, tak proč 
jej neovlivnit? Samozřejmě ne všemu lze 
vždy vyhovět. Každá věc se musí posou-
dit z více hledisek. Co chce jeden, nemusí 
vyhovovat druhému a často je potřeba na-
jít kompromis. 

Prvním krokem k tomuto mému cíli je 
konání zasedání zastupitelstva v místním 
pohostinství. Věřím, že aspoň někteří z vás 
se na některém zasedání objeví a případně 
i vstoupí do diskuze nebo alespoň po za-
sedání si s námi o projednávané problema-
tice pohovoří.

Jen o jedno bych vás prosil. Abychom 
udrželi nějakou kulturu a úroveň, je třeba 
diskutovat věcně, vyvarovat se hrubých 
vulgarismů a osobních výpadů.

Stát se starostou nikdy nebyla moje am-
bice, situace před volbami a po volbách se 
ale vyvinula takovým způsobem, že jsem 
nakonec neměl příliš na výběr. Postavil 
jsem se tedy k tomu čelem a funkci sta-
rosty přijal. Protože mám mladou rodinu 
a tedy spoustu závazků i k ní, tak jsem si 
v zaměstnání dohodnul zkrácení úvaz-
ku, abych měl prostor i na starostování. 
S mírnou nadsázkou mohu po stávajícím 
měsíci a půl ve funkci říct, že jsem si ten 
úvazek zřejmě zkrátil málo. Je to ale dáno 
převážně tím, že kromě vlastního „úřado-
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Z činnosti zastupitelstva obce
Jak jste určitě zaznamenali, ve dnech 23. 

a 24. září proběhly volby do zastupitelstev 
obcí. Nejprve bych se v tomto příspěvku 
zabýval tímto tématem. Statistické údaje a 
výsledky voleb:
Počet zapsaných voličů:  175
Počet voličů: 124
Počet platných hlasů: 123

Voleb se účastnila dvě sdružení nezávis-
lých kandidátů a dva nezávislí kandidáti.

výsledné pořadí volebních stran:
1. JEDNOTNÁ RAKOVÁ 442 hlasů
2. Raková sobě 334 hlasů
3. Radko Sedláček 28 hlasů
4. Rudolf Křížek 15 hlasů 

výsledné pořadí zvolených členů 
zastupitelstva:
1. Pavel Hudeček (JEDNOTNÁ RAKOVÁ) 
    76 hlasů
2. Václav Konečný (JEDNOTNÁ RAKOVÁ) 
    70 hlasů
3. Marek Hajkr (JEDNOTNÁ RAKOVÁ) 
    70 hlasů
4. Petr Hajkr (Raková sobě)  
    57 hlasů
5. Marcela Hajkrová (Raková sobě) 
    54 hlasů

6. Hana Moťková (JEDNOTNÁ RAKOVÁ) 
    53 hlasů
7. Martin Matýsek (Raková sobě)  
    52 hlasů

Ustavující zasedání zastupitelstva obce se 
pak konalo 21. 10. 2022. Podrobný průběh 
zasedání je zachycen v zápisu, který je k na-
hlédnutí na obecním úřadě a na elektronické 
úřední desce obce. Hlavní závěry z přijatých 
usnesení na zasedání jsou ve stručnosti tyto:
• Starosta obce: Václav Konečný, starosta 

nebude uvolněn z pracovního poměru
• Místostarosta obce: Pavel Hudeček
• Finanční výbor: předseda: Marcela Hajkro-

vá, členové: Jan Čalkovský, Irena Kalábová
• kontrolní výbor: předseda: Hana Moť-

ková, členové: Marek Hajkr, Alena Jed-
ličková

Rád bych Vám voličům za všechny zvo-
lené kandidáty poděkoval za důvěru. Po-
kusíme se ji nezklamat. Nově zvoleným 
zastupitelům bych pak popřál úspěšné 
volební období.

Dále již uvádím stručné závěry z řád-
ných zasedání zastupitelstva obce od vy-
dání posledního zpravodaje: 

ZaSedání ZaSTuPiTeLSTva oBce 
dne 16. 5. 2022
Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• převedení zůstatku hospodaření MŠ do 

fondu rezerv
• přijetí dotace od Ol. kraje pro SDH
• přijetí dotace od Ol. kraje - kanalizace
• pronájem pozemku 88/6
• odprodej části pozemku 2/3
• pronájem obecní studny
• provedení nápravy chyb z auditu 
• inventarizační komisi a termín inventury
• smlouvu o zřízení věcného břemene 

s EG.D.
• výdaje na den matek
• dodatele energie na další období
• ubytování pro uprchlíky z Ukrajiny
• příspěvek na dopravu do Rakové-Zá-

dveřice
• finanční podporu pro SDH na oslavu sv. 

Anny
Zastupitelstvo projednalo a neschválilo:
• zrušení usnesení č. 27/2002/13

ZaSedání ZaSTuPiTeLSTva oBce 
dne 27. 6. 2022
Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• prodej části pozemku č. 1115/1
• počet členů zastupitelstva 

vání“ se musím seznámit i se související 
legislativou, které je poměrně hodně a je 
pro mě z velké části nová. Nepomohlo ani 
to, že úřad jsem přebíral bez účetní a se za-
městnancem obce na nemocenské. Prvním 
krokem bylo tedy obsadit právě klíčový 
post účetní. To se podařilo na výbornou. 
Zaměstnanec se má již také vrátit. Doufám 
tedy, že to nyní bude již klidnější. 

Protože začínáme nové volební období, 
tak bych zde uvedl seznam významnějších 
investičních akcí, z nichž bychom některé 
mohli realizovat nebo jejich realizaci začít 
právě v tomto volebním období.

Seznam těchto akcí seřazen dle předpo-
kládané výše investice:
• výstavba Čov a kanalizace – stavební 

povolení bude v první polovině roku. 
Kanalizace má být společná i pro sou-
sední Rakůvku. Otázka realizace bude 
tedy ovlivněna i jejich postojem. Odhad 
investice je přibližně 30 000 000 Kč s tím, 
že dotace by mohla činit přibližně 60%.

• Protipovodňová opatření v horní částí 
obce – po poslední záplavě byly do kory-
ta potoka v horní části obce usazeny ka-
meny pro zpomalení průtoku vody. Toto 
ale není finální řešení. Byl vytvořen pro-
jekt na komplexní řešení formou sousta-

vy hrází. Odhad investice je 6 500 000 Kč, 
dotace by mohla být ve výši až 85%.

• Přestavba interiérů MŠ – nyní je již ně-
kolikátý rok v MŠ pouze jednotřídka. Je 
to dáno tím, že v Bohuslavicích vznikla 
také MŠ a přibližně polovina dětí, která 
by byla u nás, je v Bohuslavicích. Trend 
ani nenasvědčuje tomu, že by se situa-
ce měla změnit. Udržení MŠ v obci by 
mělo být jednou z priorit. V budově jsou 
ale využívány všechny prostory. Je to sa-
mozřejmě neefektivní i za běžné situace 
a nejen za současné energetické krize. 
Měli bychom tedy zvážit, jak efektivně 
využít budovu. Před lety vznikl projekt 
na tuto přestavbu. Mohli bychom jej oži-
vit, upravit dle aktuálních požadavků 
a po debatě s učitelkami MŠ i realizovat. 
Odhad investice je velice hrubý a dle 
rozsahu úprav by se pohyboval zřejmě 
v rozmezí 2 000 000 Kč až 5 000 000 Kč. 
Opět by bylo možné čerpat i dotaci.

• výkup parcel v lokalitě k Bohuslavi-
cím a jejich zasíťování – je nutné, aby 
byla umožněna výstavba nových domů 
v obci. Územní plán je již změněn, ale 
prozatím nebylo nic vykoupeno. Výše 
investice je zde opravdu obtížně odhad-
nutelná. Dotace lze čerpat pouze na za-
síťování.

• automobil da LZ1 pro SdH – byla 
podána opakovaná žádost o dotaci a té 
již bylo vyhověno. Vozidlo by umožnilo 
výjezdy jednotky k zásahům, dopravu 
dětí na soutěže, zásahy v obci apod. Od-
had investice je 1 600 000 Kč a dotace je 
450 000 Kč.

• Hřiště – předělání stávajícího nohej-
balového hřiště na multifunkční hřiště 
(nohejbal, líný tenis, basketbal, atd.) 
s umělým povrchem a oplocením včet-
ně možnosti vybudování kluziště přes 
zimu. Odhad investice je 1 000 000 Kč až 
2 000 000 Kč a dotace max 800 000 Kč.

• obnovení původních cest – obnovení ně-
kterých původních cest, kterou jsou nyní 
využívány jako orná půda. Na vhodných 
místech by bylo možné vysadit stromy, 
případně vybudovat odpočinkové místo 
(lavička, přístřešek,…). Odhad investice 
je velmi rozdílný dle rozsahu, může být 
300 000 Kč až 2 000 000 Kč.
O prioritizaci těchto akcí a zda je vůbec 

budeme realizovat, bude zastupitelstvo 
jednat na svém prosincovém zasedání. Sa-
mozřejmě se může vyskytnout, a pravdě-
podobně se i vyskytne, řada dalších men-
ších projektů. 

Napsal Václav Konečný, starosta obce
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aktuality z naší obce
Vážení, milí spoluobčané a chalupáři, 

V letošním roce nás opustili 
pan Jan Hajkr a Jan Zaoral. 
Upřímnou soustrast pozůstalým.

Nově narozenými občánky jsou 
Maxim Tornóczi 
a Melissa ademi.

Významná životní výročí oslaví v příštím 
roce tito spoluobčané:
Jana Srovnalová  80 roků
Božena kovářová 80 roků
Jiří vojáček  75 roků
vladimíra  Čapková 75 roků
Petr Horák  70 roků
irena Foretová  50 roků
Marcela Hajkrová 50 roků
Renata Sedláčková 50 roků

Obec Raková u Konice měla k měsíci lis-
topadu 212 obyvatel. 

Na závěr bych Vám všem chtěl popřát do 
nového roku především hodně lásky.

Napsal Pavel Hudeček, 
místostarosta obce

• závěrečný účet obce a MŠ
• právo provést stavbu
Zastupitelstvo projednalo a zamítlo:
• žádost o odkup části parcel 1115/6

ZaSedání ZaSTuPiTeLSTva oBce 
dne 12. 9. 2022
Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• odprodej pozemků parc. č. 1115/36
• prodej notebooku starostovi obce 
• nákup notebooku

ZaSedání ZaSTuPiTeLSTva oBce 
dne 3. 11. 2022
Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• dodatek č.1 smlouvy o dílo – projekt ka-

nalizace
• pravomoc starosty schvalovat rozpočto-

vá opatření 
• výdaje na vánoční besídku
• zástupce a náhradníka do Mikroregionu 

Konicko
• náklady na zpevnění cesty do Dolů.

Napsal Václav Konečný

okénko Sboru dobrovolných hasičů
Vážení členové sboru a spoluobčané, 

tak jako každý půlrok, bych Vás ráda se-
známila s aktivitou sboru dobrovolných 
hasičů. Od května se na hřišti scházely 
naše děti s vedoucími mládeže a trénovaly 
požární sport. Náš tým starších žáků, kte-
rý se nám podařilo sestavit díky společné 
spolupráci s Rakůvkou, se umístil dvakrát 
třetí a to na okrskovém cvičení v Rakové 
a na pohárové soutěži. Bohužel se nám 
nepodařilo udržet činnost s mládeží i přes 
prázdniny. Jednak z důvodů nedostatku 
mládeže ochotné se sportu věnovat a za 
druhé ze špatné komunikace mezi vedou-
cími. I přesto patří poděkování vedoucím 
i mladých hasičů, kteří se zapojili. Dou-
fejme, že příští rok bude v tomto ohledu 
úspěšnější.

Na jaře jsme uspořádali tradiční ,,ot-
vírání studánek“ a stavění máje. Kácení 
máje si letos vzali pod patronát majitelé 
místního pohostinství. Také jsme uspřá-
dali jednu taneční zábavu se skupinou 
Via- Paběda. Jenže trend dnešní doby není 
nakloněn tanečním zábavám. I když však 
nebyla velká účast, myslím si, že přítomní 
se pobavili skvěle.

Z jara roku proběhl sběr kovového od-
padu, kterého bylo opravdu dost. Všem, 
kteří nám dali tu možnost si přivydělat, 
moc děkujeme!

Možná většina z vás ví, že minulý rok 
byl obcí Raková u Konice zakoupen sboru 
dobrovolných hasičů nový prapor, který 
ale bohužel stále čekal na vysvěcení pa-
nem farářem. Prapor se měl posvětit už 
loni, ale jelikož tak významná událost se 
musí důstojně uctít a oslavit, tak se kvů-
li různým protiepidemickým opatřením 
vše odvolalo. Proto jsme letos akci svěce-
ní praporu již mohli uspořádat. Dlouho 
dopředu jsme plánovali program a různá 
vystoupení hostů. 

Nechaly se vyrobit reklamní a pro-
pagační předměty, natisknout loga na 
upomínkové dárky a dlouho dopředu se 
sháněli i sponzoři tomboly. Akce se, jak 
všichni víte, konala zároveň s oslavami 
svaté Anny, patronky obce, tedy 23. 7. 
2022. Samozřejmostí bylo pozvání našich 
družebních obcí - Zádveřice Raková a Ra-
ková u Rokycan a představitelů okolních 
sborů a obcí. Akce se započala v sobotu 
u místní kaple. Po odsloužení mše svaté 

a položení věnce k pomníku padlým jsme 
se všichni přesunuli na hřiště. Tam pan 
farář posvětil nový prapor a mohlo se po-
kračovat v programu. Počasí nám přálo. 
Tímto bych chtěla poděkovat hlavně obec-
nímu úřadu, který uvolnil peníze a spon-
zoroval odpolední program. Také jsme 
žádali o finanční prostředky z rozpočtu 
olomouckého kraje. Bylo nám přislíbeno 
22 000,-. V současné době řeším vyúčto-
vání a dokládání výdajů na tuto dotaci. 
Také chci poděkovat všem ostatním spon-
zorům, kteří přispěli jak na akci, tak třeba 
darem do tomboly. Celkem akce proběhla 
jen s malými problémy, které jsme opera-
tivně řešili.

Za zmínku také stojí, že společně s obcí 
proběhla oprava stříkačky Chotěbor. Byla 
provedena velká oprava motoru a velmi 
šetrná renovace původního laku.

Valná hromada proběhla 18. listopadu 
v místním pohostinství. 

Děkujeme členům, kteří mají zájem 
a aktivně se podílí na chodu sboru a jeho 
dobrém jménu. Vážíme si každé pomocné 
ruky i z řad nečlenů.

Napsala Marcela Hajkrová, jednatelka SDH
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okénko mateřské školy
V letošním školním roce navštěvuje ško-

lu 19 zapsaných dětí. Pracovní obsazení 
pedagogických i správních zaměstnan-
ců zůstává beze změny. V pozici klinic-
kého logopeda začala od září pracovat 
Mgr. Barbora Krpálková, která se věnuje 
diagnostice a léčbě narušené komuni-
kační schopnosti dětí. Díky jejímu milé-
mu, vstřícnému a odbornému přístupu je 
u dětí i rodičů velmi oblíbená. 

V měsíci září jsme vykázáním výstupů 
z projektových dnů ve škole i mimo ško-
lu ukončili zapojení do výzvy Šablony III. 
Projektem získané evropské dotace škola 
použila na pořízení digitálních učebních 
pomůcek, zařízení a programovatelných 
robotických hraček využitelných pro roz-
voj informatického myšlení dětí. Po kladné 
loňské zkušenosti jsme se i letos zaregist-
rovali do projektu „Se Sokolem do života“, 
který je nácvikem vybraných pohybových 
dovedností, může pozitivně ovlivnit vývoj 
dítěte a přispět k rozvoji jeho pohybové 
gramotnosti. 

Děti se též zúčastňují různých kulturních 
a sportovních akcí. Ve spolupráci s okolní-

mi mateřskými školami se snažíme zmír-
nit ekonomický dopad a finanční zátěž 
rodinných rozpočtů spojováním společné 
dopravy na různé akce. S MŠ a ZŠ Laškov 
jsme navštívili divadelní představení „Kr-
konošské pohádky“ v Prostějově a další 
návštěva nás čeká v jarních měsících. Těší-
me se na program „Vánoce na zámku Če-
chy pod Kosířem“ s povídáním o vánoč-
ních tradicích a výtvarnou dílničkou, kde 
si vyrobíme drobný dárek. Skvělé výkony, 
oceněné diplomem a sladkou i zdravou 
odměnou, podaly děti v říjnu při účasti 
na 2. ročníku Bohuslavického sportovního 
dopoledne pro mateřské školy. Pořádající 
ZŠ a MŠ Bohuslavice přizvala ke spor-
tovnímu klání na soutěžních stanovištích 
okolní mateřské školy a připravila dopo-
ledne plné zábavy pro všechny. S touto 
školou absolvují v novém roce starší děti 
naší školy plavecký výcvik v bazénu Mo-
helnice. V prosinci nás čekají různé akce 
jako vánoční focení, Mikulášská nadílka, 
rozsvěcení vánočního stromu v obci a po 
dvouleté odmlce vánoční besídka pro ro-
diče. 

S koncem starého roku přichází období 
rozjímání a bilancování. Chtěla bych touto 
cestou poděkovat vedoucí Smíšeného zbo-
ží Raková paní Renatě Zajíčkové, která ka-
ždoročně zajišťuje pro děti sladké i zdravé 
cukrovinky do balíčků k Mikulášské na-
dílce i k ukončení školního roku. V rámci 
sponzorského daru vždy přidá nějakou 
dobrotu navíc. Nakonec děkuji za dlouho-
letou spolupráci, podporu a vstřícnost pro 
rozvoj školství v obci bývalému starosto-
vi panu Petru Hajkrovi i ostatním členům 
zastupitelstva. Umožnili opravu budovy 
i její vybavení moderním nábytkem, mož-
nost zakoupení potřebných elektrospo-
třebičů k zlepšení podmínek a k zajištění 
bezproblémového provozu školy. Věřím, 
že i nadále navážeme na vzájemné pocho-
pení a spolupráci s novým vedením obce 
pro zachování a udržení historické budo-
vy školy plné dětí.

Nový rok už brzy bude, tak ať na vás 
čeká všude plno věcí nádherných, štěstí, 
pohodu a smích ze srdce všem přejí pra-
covnice Mateřské školy Raková u Konice.

Napsala Jana Voglová, ředitelka MŠ
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Slova pana faráře
Milí občané a rodáci, 
Vánoce, ke kterým se blížíme, jsou 

především svátky života. Bůh se zrodil 
ve světě plném válek, chudoby a hří-
chu. Nebyl to v podstatě jiný svět, než 
je dnes. Zrodil se, aby ukázal člověku 
světlo a směr, který dnes často ztrácí 
naději a smysl života. Bez víry život 
je jako cesta slepce, který se snaží jen 
odrážet od překážek, které na cestě 
stále potkává. Bůh se zrodil ve světě, 
ve kterém často vládne zlo a sobec-

tví, ale Ježíš ukazuje, že je možné žít 
jinak, že je třeba být vděčným za lidi, 
kteří nás mají radí, že je třeba si vážit 
života, který je vzácný, i když není  
dokonalý. 

Milovaní. Přeji Vám prostě radostné 
a pokojné vánoční svátky. Nechme na 
chvíli stranou starosti všedního dne. 
Mějme alespoň chvíli pro lidi kolem 
sebe, buďme rádi za všechny, kteří jsou 
kolem nás. Mějte rádi své děti, vnoučata, 
v nich je budoucnost. Vůbec mějte děti. 

Mladí ať se dají do práce, aby zde neby-
li jen důchodci. Pak se můžete stavit na 
faře a pokřtíme :)

S přáním všeho dobra, zvláště na čas 
vánoční!

Na „půlnoční mši“ do bohuslavického 
kostela zvu 24. 12. ve 22 hod. „Půlnoční“ 
letos bude doprovázet Holóbková muzi-
ka, tak to bude velký zážitek. 

Napsal o. Pawel Zaczyk,  
farář Bohuslavice u Konice

kde nyní pomoci
S vánočními svátky souvisí i větší 

ochota pomoci bližním, kteří nemají ta-
kové štěstí na zdraví, funkční rodinu, 
stabilní příjem financí nebo se dostali do 
jiné problematické situace, kterou nejsou 
schopni vyřešit svépomocí. Pomáhat 
můžeme nejen lidem, ale také němým 
tvářím. Pokud máte zájem pomoci, tak 
jsem pro Vás připravil seznam některých 
významných a ověřených organizací, 
kteří pomoc organizují. Je pak již jen na 
Vás, zda, jak a komu se rozhodnete při-
spět.
• charita konice – pro nás nejbližší mož-

nost pomoci. Většina jejich činnosti smě-
řuje přímo do regionu na péči o senio-
ry, pomoc rodinám a dětem, lidem bez 

domova a dalším. Přispět můžete ma-
teriálními dary, oblečením (kontejner 
u MŠ), finančním příspěvkem na účet 
č. 706842701/0100 nebo na tříkrálovou 
sbírku, která bude 7. 1. 2023. Více infor-
mací na webu www.konice.charita.cz.

• dobrý anděl – pomáhá rodinám, které 
se vlivem nemoci dostaly do tíživé situ-
ace. Přesně zde víte komu Vaše peníze 
pomohly. Přispět můžete buď po regist-
raci na webové stránce nebo i přes SMS. 
www.dobryandel.cz. 

• Český červený kříž – poskytují šiřoké 
spektrum pomoci od pomoci hendike-
povaným, přes pomoc při katastrofách, 
až po pomoc válečným uprchlíkům. 
www.cervenykriz.eu. 

• Útulek pro psy voříšek v Čechách 
pod kosířem – pomoci můžete pří-
mo nákupem věcí jako jsou granule, 
konzervy, ale i deky, pelíšky nebo des-
infekce. Přispět lze také i finančně na 
transparentní účet 43-7715910237/0100.  
http://www.vorisek.org/ . 

• Mourek Prostějov z.s. – pomáhají opuště-
ným kočkám. Potřebují krmivo nebo finan-
ce. Zasílat lze na účet 2101329031/2010. 
https://cs-cz.facebook.com/MourekPV 

• Hnutí duHa – spolek zabývající se 
ochranou životního prostředí a příro-
dy. Přispívají ke změnám legislativy, ale 
pracují i přímo v terénu například for-
mou vlčích a rysích hlídek. Více infor-
mací na https://darce.hnutiduha.cz/. 
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Závěr
Závěrem Vám všem přeji veselé Vánoce, bohatého ježíška a šťastný nový rok. Dále pak i kopu pevného zdraví a také, abychom 
si v lednu zvolili toho správného prezidenta, který bude naši republiku důstojně reprezentovat. 

Napsal Václav Konečný
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